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Voorzitter,  

Wat een dag. Hij heeft gewonnen. De aankomende vier jaar zal Donald J. 

Trump president van Amerika zijn. Wat voor onmogelijk werd gehouden is 

gebeurd! Laten we hopen dat hij zich aan zijn eigen woorden houdt: ik ben een 

president voor alle Amerikanen. 

 

GroenLinks wil de verbinding leggen tussen de verschillende groepen in de 

Groningse samenleving. De manier waarop we met onze diversiteit omgaan zal 

de toekomst van onze samenleving mee bepalen. Termen als ‘pleur op’ en 

‘tuig’ helpen hier niet bij. Laten we liever de verantwoordelijkheid nemen om 

samen de weg van de kansen en empowerment in te slaan. Daarvoor moeten 

we mensen en middelen mobiliseren: op àlle beleidsniveaus, en ook bij alle 

bewoners én in alle gemeenschappen. De toekomst ligt niet in polarisatie, maar 

in de mobilisatie van de diversiteit.  

 

GroenLinks signaleert helaas een toenemende onverdraagzaamheid in de 

samenleving: de ongelijkheid neemt toe en de toon van het maatschappelijke 

debat verhardt. Nog steeds komen jongeren vanwege hun etnische 

achtergrond moeilijker aan een stage en maken migranten minder kans op een 

baan, ook bij gelijke opleiding en ervaring.   

 

Tegelijkertijd zien we het ontstaan van een meer diverse middenklasse: steeds 

meer jongeren van de tweede en derde generatie slagen er in de diploma’s te 

halen die hun ouders niet hadden. Ze klimmen op de sociale ladder.  

Deze jongeren doen hun best om het beter te krijgen dan hun ouders, die vaak 

analfabeet zijn. Ze gaan naar school en halen, soms met vallen en opstaan, 

uiteindelijk hun diploma.   

 

Wanneer het deze jongeren niet lukt om hun talenten in te zetten voor de 

maatschappij, dan frustreert dat. Dit zagen we afgelopen week in Nieuwsuur:  

Kawtar Kartoubi heeft meer dan honderd sollicitatiebrieven de deur uit 

gestuurd. En de keren dat zij werd uitgenodigd voor een gesprek was op één 

hand te tellen.  



 

 

Voor Kawtar Kartoubi was het lastig om positief te blijven na alle afwijzingen. 

Voor haar maakte het anoniem solliciteren dat de gemeente Den Haag heeft 

ingevoerd het verschil: daardoor werd ze uitgenodigd voor een gesprek.  

 

GroenLinks heeft er al vaker op aangedrongen om ook in Groningen een proef 

te starten met anoniem solliciteren. Het college gaf toen aan eerst de 

ontwikkelingen in andere gemeenten te willen volgen. Voor ons is de praktijk in 

Den Haag aanleiding om hiervoor een motie in te dienen.  

 

Maar niet alleen de gemeente zelf kan het goede voorbeeld geven. Wij zouden 

in Groningen een prijs willen uitreiken aan ondernemers en organisaties die 

zich keihard inzetten voor meer diversiteit op de werkvloer. Door op een 

positieve manier aandacht te vragen voor dit belangrijke onderwerp kunnen 

we bedrijven en organisaties verleiden om voor meer diversiteit te kiezen 

Daartoe dienen wij samen met Student en Stad en Partij van de Arbeid een 

tweede motie in. 

 

Voorzitter, 

een stem geven aan jongeren is heel belangrijk, zij hebben immers de 

toekomst. Daarom is mijn fractie blij met de komst van de Groninger 

jongerenombudsman die zich gaat inzetten voor de belangen van minderjarige 

Groningers. Bij dit centrale aanspreekpunt kunnen zij hun ideeën, wensen en 

problemen bespreken.  

 

Nog teveel jongeren stoppen jaarlijks vroegtijdig met school en hier zal op 

ingezet moeten worden. De zogenaamde “onzichtbare jongeren” zullen niet 

alleen in beeld gebracht moeten worden, maar men zal deze jongeren echt een 

hand moeten toereiken en ze op weg moeten helpen. Dat kan door niet 

tegenover ze te gaan staan maar naast ze. Hun stem zal gehoord moeten 

worden. Ook in de toekomst ligt hier een grote uitdaging.  

 

Het verband tussen vroegtijdig schoolverlaten en een onstuimige thuissituatie 

zal eerder gelegd moeten worden. Uiteraard hebben ouders altijd de eerste 

verantwoordelijkheid in de opvoeding. Maar ook familieleden, leerkrachten, 

buren en sportbegeleiders spelen hierin een rol.  

Iedereen heeft een verantwoordelijkheid in het signaleren van de problemen 

van kinderen en jongeren in een moeilijke (thuis)situatie. Iedereen kan een 

stem zijn voor het kind.  

 

 



 

 

Voorzitter,  

het is belangrijk dat Groningers zich zowel thuis als op straat veilig kunnen 

voelen.  Huiselijk geweld is daarbij misschien wel de meest ingrijpende vorm 

van onveiligheid. Vooral als daar kinderen bij betrokken zijn. Helaas komt dit 

nog steeds veel te vaak voor. De extra middelen voor de aanpak van 

kindermishandeling zijn dan ook hard nodig.  

En ook waar het gaat om de veiligheid op straat is de verbinding met het 

sociale domein belangrijk. Bijvoorbeeld als het gaat om verwarde personen of 

overlast gevende jongeren. 

 

Voorzitter,  

De stad is constant in beweging en dat is prachtig. De samenstelling verandert 

met de jaren: kinderen worden tieners, tieners worden jong-volwassen en dan 

volgt de volwassenheid en het ouder worden.   

Elke fase heeft zijn ups en zijn downs, in de ene levensfase heb je meer hulp 

nodig en in de andere minder. Maar belangrijk is dat er in elke levensfase een 

vangnet is. 

Dat vangnet kunnen je naasten zijn. Zij zijn er voor je in goede en in slechte 

tijden, zij doen wat zij kunnen doen. Maar wanneer zij niet kunnen helpen, dan 

kun je terecht bij de gemeente voor regelingen en voorzieningen. De 

verbinding tussen alle regelingen en voorzieningen zou nog zichtbaarder 

moeten zijn. Stadjers moeten in één oogopslag kunnen zien wat er is en waar 

en hoe dit kan worden aangevraagd. 

 

Voorzitter, 

voor GroenLinks is het ook belangrijk om de verbinding  te leggen met de 

generatie ná ons. Een generatie die niet gevraagd heeft om -, noch schuld heeft 

aan de klimaatverandering, aan aardbevingen, aan urban heating en aan de 

vermindering van de biodiversiteit.  

2016 was het jaar waarin wereldleiders in staat bleken wél een klimaatakkoord 

te bereiken. Dit inmiddels bekrachtigde akkoord heeft navolging gekregen in 

een nationale klimaattop eind oktober in Rotterdam. Ook Groningen heeft daar 

de nodige aandacht gekregen. Zo komt Parijs heel dicht bij Groningen.  

 

Ook in 2017 moet onze gemeente zich maximaal inspannen om het doel 

energieneutraal 2035 te realiseren. Hiervoor staan belangrijke stappen in de 

begroting. Dat is wat GroenLinks betreft de minimale inspanning.  

Wij moedigen dit college aan ook in 2017 te kiezen voor de meest duurzame 

varianten als het gaat om onze eigen gebouwen, als het gaat om aankoop, en 

waar het gaat om nieuwbouw. Zo is wat GroenLinks betreft een gasaansluiting 



 

 

bij nieuwbouw niet meer van deze tijd. En zijn nul-op-de-meterwoningen 

uiteindelijk goedkoper dan reguliere woningen. Het gasnet loskoppelen in de 

bestáánde bouw mag volgens de wet niet. Dat is raar want er zijn voldoende 

alternatieven voorhanden.  Precies een week geleden heeft Liesbeth van 

Tongeren van GroenLinks hier in de Tweede kamer een motie over ingediend 

en die is aangenomen. Dat geeft de ruimte aan gemeenten de regie te gaan 

voeren over het loskoppelen van woningen van het gasnet. GroenLinks dient 

daarom samen met D66, Partij voor de Dieren en ChristenUnie een motie in die 

het college oproept om die regierol op te pakken en dit loskoppelen mee te 

nemen in de routekaart naar Energieneutraal in 2035.  

 

Het is belangrijk dat er meer huurwoningen komen en we hopen dat de 

woningcorporaties weer investeringsvermogen hebben om sociale 

huurwoningen te bouwen. De plannen voor duizend nieuwe sociale 

huurwoningen, zoals die in het meerjarenprogramma opgenomen gaan 

worden, zijn harder nodig dan ooit.  

 

Voorzitter, 

om een grote groep mensen in beweging te krijgen is het noodzakelijk 

bewustwording en betrokkenheid te creëren. Betrokkenheid bij de omgeving 

waarin je woont, werkt en leeft is van groot belang. Wanneer je om iets geeft 

ben je ook bereid om ervoor te vechten. Wanneer jij je betrokken voelt dan wil 

je meedenken, dan wil je zaken veranderen of aanpassen, want je houdt van je 

stad. En als de stad van jou houdt is de cirkel rond.  

 

Een gezonde stad investeert in deze verbinding en investeert in betrokkenheid, 

zorgt ervoor dat jij  mag meedenken, zorgt ervoor dat jij mag meebeslissen, 

zorgt ervoor dat jouw stem gehoord wordt. 

We moeten in gesprek blijven met de stad en blijven zoeken naar nieuwe 

manieren om Groningers te betrekken bij wat er gebeurt. Bijvoorbeeld via het 

Right to Challenge, de G1000 of een burgerbegroting. En natuurlijk via Let’s 

Gro. En zaterdag houden wij hier in deze zaal de eerste Open Raad. Waar 

bewoners hun ideeën kunnen laten zien en waar raadsleden de bewoners 

kunnen ondersteunen om die ideeën gestalte te geven. 

 

Tot slot, voorzitter, 

Groningen is een sociale stad, een stad die verantwoordelijkheid neemt  bij het 

opvangen van asielzoekers en hierbij hoort huisvesten, integreren en 

participeren. Ook hier is het belangrijk dat vluchtelingen zo snel mogelijk de 

taal leren spreken, dat ze naar school kunnen en uiteindelijk kunnen werken. 



 

 

 

GroenLinks wil de verbinding leggen mèt en tussen mensen. Vluchtelingen, 

studenten, ouderen, kinderen: geen enkele groep mag hierbij vergeten 

worden. De gemeente zal op alle gebieden, of het nu gaat om sport, cultuur 

onderwijs of economie, moeten werken aan die verbinding. 

 

Ik zou graag willen afsluiten met de woorden die Ahmed laatst tegen mij zei: “Ik 

ben in Syrië een kok geweest en moest door de oorlog  hiermee stoppen. Maar 

nu mag ik koken voor mensen in het Floreshuis en ik zie ze genieten van de 

kruiden en de gerechten die ik heb meegenomen vanuit een ver land. En als ik 

dat zie, dan geniet ik en vergeet ik. Ik ben blij dat ik in Groningen mag zijn.” 

 

Dankuwel 


